



Kazan Golovkinsky Young Scientists'
Stratigraphic Meeting

2025

Программа
международной конференции Kazan Golovkinsky Young Scientists'
Stratigraphic Meeting 2025 «Осадочные планетарные системы: стратиграфия,
геохронология, углеводородные ресурсы»

Дата проведения: 22-24 сентября 2025 года.

Место проведения: Институт геологии и нефтегазовых технологий КФУ,
ул. Кремлевская, д. 4/5, ауд. 144 (Геологический музей им. А.А. Штукенберга).

Регламент выступления: публичная презентация работы – до 15 минут, ответы на
вопросы по представленной работе – 3–5 минут, приглашенные доклады – 20 минут.

Ссылка для дистанционного участия: <https://my.mts-link.ru/j/2225379/3968905668>

22 сентября 2025 г.

09:00–10:00 Регистрация участников и гостей

10:00–10:10 Официальное открытие конференции

Нургалиев Д.К. – председатель Оргкомитета конференции, проректор по направлениям
нефтегазовых технологий, природопользования и наук о Земле Казанского федерального
университета

Силантьев В.В. – сопредседатель Оргкомитета конференции, врио директора Института
геологии и нефтегазовых технологий Казанского федерального университета

10:10-10:30 Zakiryanov I.G., Sennikov N.V. Morphology and distribution features of
Ordovician calcareous algae in the Gorny Altai

10:30-10:50 Petrov D.B., Ponomareva G.Yu. Facies-cyclic analysis of the Tournaisian Stage in
the Chanwah type section

10:50-11:10 Vandin A.S. Conodonts from the Lowermost Cherepetian (Tournaisian) of the
Kama–Kinel Trough System, Volga–Ural Petroleum Province

11:10–11:30 Перерыв

11:30–11:50 Кулагина Е.И. К вопросу о подъярусном делении визейского яруса

11:50-12:10 Gainullina E.A. New data on the Artinskian radiolarians of the Dal'ny Tulkas
section, the GSSP of the Artinskian Stage (Southern Urals)

12:10-12:30 Бакаев А.С., Борисов И.Б. Новые элементы голюшерминской фауны тетрапод
из нижнеказанского подъяруса (пермская система, биармийский отдел) Удмуртии

12:30-14:00 Перерыв

14.00-14.20 Urazaeva M.N., Miftakhutdinova D.N. Facies and Ichnofacies control of trace-element anomalies in the Visean clastic Succession of the Melekess Depression (Kamsk Coal Basin, Volga–Ural subregion)

14.20-14.40 Кузина Д.М., Юсупова А.Р., Хэ П. Магнитные свойства горных пород Нижне-Кармальского месторождения сверхвязкой нефти

15.00-17.00 Круглый стол «Актуальные проблемы стратиграфии нефтегазоносных отложений палеозоя Волго-Уральской области».

Доклады:

Силантьев В.В. Новые данные по стратиграфии девона и карбона Южно-Татарского свода и Камско-Кинельской системы прогибов.

Сунгатуллина Г.М. Конодонтовая зональность верхнего девона и нижнего карбона Южно-Татарского свода и Камско-Кинельской системы прогибов.

Зайцева Е.Л., Бушуева М.А. Актуализированная стратиграфическая схема верхнего девона (2018): применение в практике геолого-разведочных работ (докладчик Марина Александровна Бушуева).

Зайцева Е.Л., Михеева А.И., Ступак А.И. Актуализированная стратиграфическая схема нижнего карбона (2023): применение в практике геолого-разведочных работ (докладчик Александра Игоревна Михеева).

23 сентября 2025 г.

10:00–10:20 Duglav Y., Silantiev V.V. Results of Pyrolytic Gas Chromatography of Domanik Facies from the Devonian–Carboniferous Boundary Deposits of the Kama–Kinel Trough System, Volga–Ural Petroleum Province

10:20-10:40 Demiankova A. Using lithological analysis to determine the formation conditions of Volgian deposits in Well 5 (Kursk Region)

10:40-11:00 Ruban D.A. New insights into the deformation of the Permian molassic complex of the Western Caucasus: some stratigraphical implications

11:00-11:20 Перерыв

11:20–11:40 Chesnokova M.S., Vdovichenko S.E., Lykov N.A. New data about ichnofossils from the Lower Permian sediments of the Klyuchikovskiy quarry (Krasnoufimsky District, Sverdlovsk Region)

11:40-12:00 Mulikova D.I., Ognev I.N. Application of logistic regression to forecast the oil and gas potential within the West Siberian Basin

12:00-12:20 Offiaukwu K.C. Static Geological Modeling: Seismic-Guided Facies Mapping of a Carbonate Platform on an Oilfield in Tatarstan.

12:20-12:40 Malzam Muazu Isah, Umar Muhammad Halliru, Abdulmumin Abdullah, Idris Muhammad Sanusi. A Review of Reservoir Characteristics and Diagenesis of the Bima Formation, Northern Benue Trough, Nigeria; An Intergration of Recent Studies

12:20-12:40 Yakupova D.B. Fossils of Triassic tetrapods in the Inder salt dome basin of the Republic of Kazakhstan

12:40-13:00 Sheikh Mohamud A.A., Nurieva E.M., Muzafarov R.N. Geochemical features of rocks in the North-Western part of the Republic of Somalia

12.40-13.00 Подведение итогов конференции. Закрытие конференции

ПОСТЕРНАЯ СЕССИЯ
22-24 сентября 2025 г.

Вандин А.С. Конодонты из основания черепетского горизонта турнейского яруса Камско-Кинельской системы прогибов Волго-Уральской нефтегазоносной провинции.

Газитуллина (Зайнакаева) Г.Ф. Сообщества остракод поздневисейского и серпуховского времени в Палеоуральском и Подмосковном морских бассейнах.

Голубев В.К., Сучкова А.Ю., Шалфицкая Г.П., Варенов А.Л. Относительный возраст местонахождений позднепермских тетрапод в окрестностях Ярильского оврага в Нижнем Новгороде.

Косарев В.Е. Изучение зон развития трещиноватости пород башкирского яруса на территории Аканского месторождения Республики Татарстан.

Кузина Д.М., Юсупова А.Р., Хэ П. Магнитные свойства горных пород Нижне-Кармальского месторождения высоковязкой нефти.

Нургалиева Н.Г. К вопросу о фрактальной оценке стратиграфической записи.

Afanaseva A.N., Fattakhov A.V., Kosarev V.E., Kharitonov R.R., Minnebaev R.R., Fayryshin D.S. A Comparative Study of Pore-Size Distributions from NMR and Capillary Pressure Measurements in Carboniferous Carbonates of the Demkinskoye Field, Republic of Tatarstan.

Bashlykova E. Yu. Finds of Late Visean foraminifera Bradyinoidea Reitlinger, 1950 in the southeast of the East European Platform and the Southern Urals.

Fattakhov A.V., Fattakhova L.A., Kosarev V.E., Babenkov A.G., Sayfutdinov M.A. Granulometric composition of clastic rocks of the Upper Devonian according to natural radioactivity data.

Kosareva L.R., Nurgalieva N.G., Glukhov M., Gordeyev A. Lithological and mineralogical characteristics of Late Pleistocene-Holocene sediments from Lake Turgoyak.

Novikova S.P., Silantiev V.V., Miftakhutdinova D.N., Validov M.F., Safarov A.F., Abusalimova R.R. Limestones of the Domanikian Regional Stage, Frasnian, South Tatar Arch, Volga–Ural Petroleum Province: Local Thickening and Microbial Origin.

Poptsov D.R., Ponomareva G.Yu. Sequence stratigraphic analysis of the Priton section (Vishersky Urals).

Sharafutdinova V.A. The use of carbon isotope geochemistry methods to determine the formation conditions of oil and gas source rocks.

Sheikh Mohamud A.A., Nurieva E.M., Muzafarov R.N. Geochemical features of rocks in the North-Western part of the Republic of Somalia.

Silantiev V.V., Urazaeva M.N. Radioisotopic Dating, Biostratigraphy and Palaeoclimate of the Permian deposits of the Kuznetsk and Minusinsk Basins .

Silantiev V.V., Kulikova A.V., Novikov I.V., Felker A.S., Miftakhutdinova D.N., Gabdullin R.R., Akhmedenov K.M., Yakupova J.B., Nurieva E.M., Saetgaleeva Ya.Ya. The Age of the Tetrapod Fauna “Mastodonsaurus” (Middle Triassic) of the East European Platform: Lithology, Ichnofacies and Radioisotopic Dating.

Skorobogatova M.A., Gilfanov S.I., Kosarev V.E., Ziganshin E.R., Babenkov A.G., Sayfutdinov M.A. Influence of thermobaric conditions on changes in acoustic characteristics of terrigenous rocks in Upper Devonian sediments.

Starovoytov A.V. Preliminary Results of Aeromagnetic Data Enhancement Using Generative Networks.

Sungatullina G.M., Vandin A.S., Sayetgaleeva Ya.Ya., Antonov R., Miftakhutdinova D.N., Silantiev V.V. Late Devonian Conodont Zonation and Palaeoenvironmental Trends of the South Tatar Arch, Volga–Ural Petroleum Province.

Vdovichenko S.E. Irregular shell coiling in Paleozoic ammonoids: a review.